
Protokół  Nr XIX/2008
z sesji Rady Gminy Barciany

odbytej w dniu 20 maja  2008 r.

Obradom sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady Gminy – Henryk  Nosek.  Sesję 
rozpoczęto o godz. 1300,  a  zakończono o godz. 1450.  W obradach Rady Gminy na 15 Radnych 
uczestniczyło 13 Radnych ( w trakcie omawiania punktu 6 przybył 1 Radny ). 

Porządek obrad:
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3.   Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
4. Informacja  Wójta  Gminy  o  realizacji  podjętych  uchwał  Rady  Gminy  i  działaniach  między 

sesjami.
5. Interpelacje i zapytania Radnych.
6.   Projekt uchwały w sprawie nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi Kultury w Barcianach. 
7. Projekt uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz w zakresie opróżniania zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych.

8. Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  górnych  stawek  opłat  ponoszonych  przez 
właścicieli nieruchomości za usługi związane z odbiorem odpadów komunalnych i nieczystości 
ciekłych.

9. Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XIV/57/2007  w  sprawie  ustalenia  zasad 
i wysokości diet przysługującym radnym. 

10. Projekt uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta.
11. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008 rok.
12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
13. Wolne wnioski i informacje.
14. Wnioski mieszkańców. 
15. Sprawy różne.
16. Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Gminy.
17. Zakończenie obrad.

Ad. 1.  Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek otworzył obrady XIX sesji  Rady Gminy 
Barciany.  Powitał  Radnych,  Kierowników,  sołtysów  i  zaproszonych  gości  /  listy  obecności 
Radnych i sołtysów stanowią załączniki do protokołu /. Stwierdził, że obrady sesji są prawomocne 
– na ustawowy skład Rady obecnych jest 12 Radnych. 

Ad. 2. Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał Radną Mariolę Szewczyk.

Ad. 3. Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji. Zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego porządku.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski poprosił o wniesienie do porządku obrad projektu uchwały w 
sprawie  potwierdzenia  udziału  Gminy  Barciany  w  projekcie  w  ramach:  „Lokalna  inicjatywa 
edukacyjna na rzecz aktywizacji środowisk wiejskich i wzmocnienia potencjału absorpcji środków 
UE w gminie wiejskiej Barciany”.

Więcej uwag nie wniesiono.
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Przewodniczący Rady poddał przedstawioną propozycję zmian porządku obrad pod głosowanie. W 
głosowaniu jawnym za przyjęciem porządku obrad Radni głosowali jednogłośnie – 12 głosów za. 
Porządek obrad po zmianach:

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3.  Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
4. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między

 sesjami.
5. Interpelacje i zapytania Radnych.
6.   Projekt uchwały w sprawie nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi Kultury w Barcianach. 
7. Projekt uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz w zakresie opróżniania zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych.

8. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości  stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości za usługi związane z odbiorem odpadów komunalnych i nieczystości ciekłych.

9. Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XIV/57/2007  w  sprawie  ustalenia  zasad 
i wysokości diet przysługującym radnym. 

10. Projekt uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta.
11. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008 rok.
12. Projekt  uchwały  projektu  uchwały  w  sprawie  potwierdzenia  udziału  Gminy  Barciany  w 

projekcie w ramach: „Lokalna inicjatywa edukacyjna na rzecz aktywizacji środowisk wiejskich i 
wzmocnienia potencjału absorpcji środków UE w gminie wiejskiej Barciany”.

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
14. Wolne wnioski i informacje.
15. Wnioski mieszkańców. 
16. Sprawy różne.
17. Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Gminy.
18. Zakończenie obrad.

Ad. 4. Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy o przedstawienie informacji o realizacji 
podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami.

Wójt  Gminy przedstawił  informację  /  informacja  stanowi  załącznik  do protokołu  /.  Powiedział 
także,  że   gmina  otrzymała  10  tys  zł  z  Powiatu  z  Funduszu  Ochrony  Środowiska  na  zakup 
pojemników do selektywnej zbiórki śmieci.

Ad. 5. Interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie interpelacji i zapytań Radnych.

Radny Wiesław Gajdowski zapytał jak wygląda sytuacja z Eko – Bartem, jak postępują prace.

Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad.  6.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Henryk  Nosek  poprosił  Pana  Roberta  Majchrzaka  o 
omówienie pierwszego projektu uchwały w sprawie nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi Kultury 
w Barcianach.
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Pan Robert Majchrzak – Dyrektor GOK powiedział, że w pierwszej wersji GOK miał mieć nadane 
imię Andrzeja Gasperowicza. Ale juz wiadomo, że nie będzie tak się nazywał. Powiedział, że statut 
jest zgodny z ustawą o  organizowaniu i prowadzeniu działalności kulturalnej. Statut pozwala na 
prowadzenie  działalności  oprócz  sportowej.  Dodał,  że  nowy statut  pozwoli  na  pracę  instytucji 
zgodnie  z  obowiązującymi  przepisami.  Ponadto  statut  daje  możliwość  pozyskiwania  środków 
zewnętrznych.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie. Zapytał czy są pytania do tego projektu 
uchwały.

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że pierwotnym zamiarem było nadanie imienia ośrodkowi 
kultury im. ŚP Andrzeja Gasperowicza.  Byłoby to chwalebne.  Poprosił  o intensyfikację  działań 
Przewodniczącą Komisji Oświaty. Dodał, że konieczna jest zgoda małżonki ŚP A. Gasperowicza o 
nadanie jego imienia dla GOK.    

Przewodniczący  Rady  Gminy  podziękował  za  dyskusję.  Następnie  poprosił  przewodniczących 
komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała,  że  członkowie  komisji  pozytywnie  zaopiniowali  projekt  tej  uchwały.  Dodała,  że 
zadania i cele są szczytne.
 
Przewodnicząca Komisji  Finansów i Budżetowej  – Ala Wierzbicka powiedziała,  że członkowie 
komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 13 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / . 

Ad. 7. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił Pana Mirosława Zinkiewicza o omówienie 
kolejnego  projektu  uchwały   w sprawie  określenia  górnych  stawek opłat  za  usługi  w zakresie 
odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  oraz  w  zakresie  opróżniania 
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych.

Pan  Mirosław  Zinkiewicz  –  Kierownik  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  w 
Barcianach  powiedział,  że  górne  stawki  są  podstawą  do  obciążenia  właścicieli  nieruchomości, 
którzy nie wywiązują się z obowiązku usuwania odpadów i obowiązek ten przejmie gmina. Dodał, 
że proponuje stawkę za odbiór odpadów komunalnych 110 zł za 1 m3, natomiast 20 zł za 1 m3 za 
opróżnianie zbiorników bezodpływowych.
     
Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie.  Następnie poprosił przewodniczących 
komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.
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Przewodnicząca Komisji  Finansów i Budżetowej  – Ala Wierzbicka powiedziała,  że członkowie 
komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski wyjaśnił, iż są dwie uchwały – jedna dotyczy górnych stawek a 
druga  samych  stawek za  odbiór  nieczystości.  Górna stawka ma kilka  celów – wyznaczenie  do 
jakiego pułapu koszt – cena za odbiór śmieci za brak umowy na wywóz nieczystości. Powiedział, 
że uchwała ta daje możliwość wszczęcia procedury i  wydanie decyzji.  Dodał,  że uchwała taka 
powinna być  od 2004 r.  gdy była  podejmowana uchwała o utrzymaniu  czystości  i  porządku w 
gminie. Powiedział, że gdy właściciel nie dopełnia obowiązku to wtedy gmina ma zastępstwo. 

Wiceprzewodniczący Wacław Nowicki przeprosił za spóźnienie. Wskazał na trudność podjęcia tej 
uchwały. Powiedział, że radni stali jakby po dwóch stronach – z jednej jako producenci śmieci, a z 
drugiej jako Radni, którym zależy na poprawie sytuacji ZGKiM. Powiedział, że została zakupiona 
śmieciarka do zakładu. Dodał, że na terenie gminy działają jeszcze inne firmy wywożące śmieci i tu 
była trudność. Uważa, ze stawki ujęte w projekcie uchwały są solidnie wypracowane i myśli, że 
dadzą możliwość do funkcjonowania Kierownikowi ZGKiM. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za dyskusję. Zapytał czy jeszcze ktoś chce zabrać głos 
przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym poddał ją pod 
głosowanie.  W głosowaniu  jawnym uchwała  została  przyjęta  13  głosami  za,  głosów przeciw i 
wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu /      

Ad. 8. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił Pana Mirosława Zinkiewicza o omówienie 
kolejnego  projektu  uchwały   w  sprawie  ustalenia  wysokości  stawek  opłat  ponoszonych  przez 
właścicieli  nieruchomości  za usługi  związane z  odbiorem odpadów komunalnych i  nieczystości 
ciekłych.

Pan  Mirosław  Zinkiewicz  –  Kierownik  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  w 
Barcianach powiedział, że w 2004 r. był uchwalony regulamin utrzymania czystości i porządku w 
gminie,  ale  nie  podjęto  uchwały  w  sprawie  stawek  za  usługi  związane  z  odbiorem  odpadów. 
Następnie powiedział, że wysokość stawek jest podobna jak w gminach sąsiednich. Powiedział, że 
dane  są  brane  z  regulaminu.  Dodał,  że  ma  problem  z  beczkowozem,  który  jest  już 
wyeksploatowany.  Powiedział,  że jeżeli  chodzi o śmieciarkę to jeden objazd gminy to 135 km. 
Poprosił  Wójta o powołanie komisji,  która „wyłoni” osoby, które nie mają jeszcze podpisanych 
umów na wywóz śmieci, bo nie ukrywa że tak jest. 

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  uchwała  mówi  o  cenach,  które  będą 
obowiązywały  z  ZGKiM.  Powiedział,  że  ceny  są  wysokie,  ale  niższe  niż  w  innych  firmach. 
Zwiększyły  się  koszty,  które  wynikają   z  nałożonej  opłaty  marszałkowskiej.  Dodał,  że  zakład 
dokładnie przedstawił kalkulację. Cena jest wysoka, ale gmina jest zmuszona do takiego działania. 
Dodał, że śmieci będą coraz droższe, bo od przyszłego roku wzrośnie opłata marszałkowska. 

Wiceprzewodniczący  Wacław Nowicki  powiedział,  że  w przypadku  wprowadzenia  selektywnej 
zbiórki śmieci proponuje się zniżkę 10 %. na wysypisku, gdzie śmiecie są posegregowane możne je 
sprzedaż taniej.  Dodał, że od selektywnej  zbiórki śmieci nie uciekniemy.  Zapis w uchwale daje 
pewne możliwości ZGKiM . Uważa za dalszy cel dążenie do jak największej selektywnej zbiórki 
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śmieci. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie.  Następnie poprosił przewodniczących 
komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.  Dodała, że na 
komisji głosowano dwa wnioski.
 
Przewodnicząca Komisji  Finansów i Budżetowej  – Ala Wierzbicka powiedziała,  że członkowie 
komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  pozytywnie  zaopiniowali  projekt  tej  uchwały  – 
jednogłośnie za.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za dyskusję. Zapytał czy jeszcze ktoś chce zabrać głos 
przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym poddał ją pod 
głosowanie.  W głosowaniu  jawnym uchwała  została  przyjęta  13  głosami  za,  głosów przeciw i 
wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu /.

Ad. 9. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o omówienie kolejnego projektu uchwały 
w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XIV/57/2007  w  sprawie  ustalenia  zasad  i  wysokości  diet 
przysługującym radnym.

Wójt  Gminy – Łukasz Wiśniewski  powiedział,  że Komisji  Samorządu,  Porządku Publicznego i 
Ochrony  Środowiska  padła  propozycja  zwiększenia  procentu  za  nieobecności  na  komisjach  i 
obradach sesji. Tłumaczone było to tym, że sołtysi mają większy procent potrącenia. 

Wiceprzewodniczący  Wacław  Nowicki  powiedział,  że  zapis  w  uchwale  ma  konsekwencje. 
Następnie  odczytał  artykuł  24  ustawy o  samorządzie  gminnym.  Powiedział,  że  zgodnie  z  tym 
zapisem za bierność na posiedzeniach ponosi się konsekwencje. Uważa, że poprzez przyjęty projekt 
uchwały uzyskają większą aktywność radnych i rzetelne wykonywanie obowiązków radnego. 
                    
Przewodniczący  Rady  Gminy  podziękował  za  dyskusję.  Następnie  poprosił  przewodniczących 
komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji głosowali nad dwoma wnioskami: I – 25 % za nieobecność – 3 
głosy za i 3 głosy przeciw, II 40 % za nieobecność – 3 głosy za i 3 głosy przeciw. Przewodnicząca 
Komisji powiedziała, że Komisja nie wypracowała opinii.
 
Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  obowiązkiem 
Radnego  jest  uczestniczenie  w pracach  Rady.  Powiedziała,  że  proponowano  stawkę  30  %,  ale 
ostatecznie członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały z 40 % potraceniem 
za nieobecność.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji pierwsi wypracowali propozycje. Dodała, że niegdy 
na komisji nie było pełnego jej składu. Pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.
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Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 12 głosami za, 1 głosie 
wstrzymującym, głosów przeciw nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / . 

Ad. 10. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o omówienie kolejnego projektu uchwały 
w sprawie  wynagrodzenia Wójta.

Skarbnik Gminy – Stefania Kosińska powiedziała, że zmieniło się rozporządzenie o wynagrodzeniu 
pracowników samorządowych i w związku z tym Wójt „nie łapie” się w najniższych widełkach. 
Powiedziała,  ze konieczna jest zmiana. Przedstawiła projekt uchwały.  Powiedziała, że Komisja 
Finansów i Budżetowa ustaliła wynagrodzenie dla Wójta w wysokości 8.500 zł ( zasadnicze – 5.000 
zł; funkcyjne – 1.800 zł; dodatek specjalny – 1.700 zł). Komisja Samorządu  i Komisja Oświaty 
ustaliła wynagrodzenie 9.000 zł ( zasadnicze – 5.500 zł, dod. funkcyjny – 1.700 zł, dod. specjalny – 
1.800 zł).

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie. Zapytał czy są pytania do tego projektu 
uchwały.

Przewodnicząca Komisji Finansów i Budżetowej – Ala Wierzbicka wyjaśniła, mówiąc że widełki 
wykazane w rozporządzeniu kończą się na kwocie 5900 zł. Skierowała pytanie do Mecenasa – czy 
tylko raz w roku można podjąć uchwałę o wynagrodzeniu Wójta.

Mecenas – Marek Zawadka powiedział, że wynagrodzenie ustala się w formie uchwały. Regulację 
wynagrodzenia Wójta wykonuje sie raz na dłuższy czas. Poradził,  żeby sprawę zakończyć i nie 
wracać za parę miesięcy ponownie. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  podziękował  za  dyskusję.  Następnie  poprosił  przewodniczących 
komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała,  że  członkowie  komisji  ustalili  następujące  wynagrodzenie  dla  Wójta:   9.000  zł 
( zasadnicze – 5.500 zł, dod. funkcyjny – 1.700 zł, dod. specjalny – 1.800 zł).

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji ustalili następujące wynagrodzenie dla Wójta:  9.000 
zł ( zasadnicze – 5.500 zł, dod. funkcyjny – 1.700 zł, dod. specjalny – 1.800 zł).
 
Przewodnicząca Komisji  Finansów i Budżetowej  – Ala Wierzbicka powiedziała,  że członkowie 
komisji ustalili następujące wynagrodzenie dla Wójta:  8.500 zł ( zasadnicze – 5.000 zł; funkcyjne – 
1.800 zł. Powiedziała jednak, że uważa iż komisja będzie głosowała tak jak pozostałe komisje.

Radny Andrzej  Robczak – członek Komisji  Finansów i  Budżetowej powiedział,  że wkradła sie 
nieścisłość. Na jednej komisji jedni radni głosują tak, a na drugiej już inaczej.

Radny Wiesław Gajdowski skierował pytanie do Radnej Wierzbickiej czy to było jej indywidualne 
stanowisko czy stanowisko Komisji.

Przewodnicząca Komisji Finansów i Budżetowej – Ala Wierzbicka powiedziała, że nie było takiego 
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wniosku o jej indywidualnej opinii.

Mecenas – Marek Zawadka powiedział, że opinia Komisji jest i to jest wniosek. Ale jeżeli nie było 
wniosku, a opinia to stwierdził, że każda Komisja wypracowała własna opinię. Dodał, że każdy ma 
prawo do własnego zdania.

Wiceprzewodniczący Wacław Nowicki powiedział, że nie należy naśladować Radnego Robczaka. 
Radny może głosować jak chce, bo być może w innej komisji były przedstawione inne argumenty. 
Dodał, że dylematy są i po to jest sesja by podjąć decyzję.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 13 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / .     

Ad. 11.  Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o omówienie kolejnego projektu uchwały 
w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2008 rok.

Skarbnik Gminy – Stefania Kosińska powiedziała, że zmiany zwiększają budżet – są to dotacje: 
dopłata do podatku akcyzowego, na nauczanie języka angielskiego, nagroda z KIS, dotacja z PIS, 
środki na dożywianie dzieci, stypendia socjalne. Budżet po zmianach wynosi 27.688.404,20 zł, po 
dochodach 25.838.132,20 zł.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie.  Następnie poprosił przewodniczących 
komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Przewodnicząca Komisji  Finansów i Budżetowej  – Ala Wierzbicka powiedziała,  że członkowie 
komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 13 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / .  

Ad. 12.  Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o omówienie kolejnego projektu uchwały 
w sprawie  potwierdzenia  udziału  Gminy Barciany w projekcie  w ramach:  „Lokalna  inicjatywa 
edukacyjna na rzecz aktywizacji środowisk wiejskich i wzmocnienia potencjału absorpcji środków 
UE w gminie wiejskiej Barciany”.

Następnie Wójt Gminy powiedział, że projekt dotyczy Lokalnej Grupy Działania, w której nasza 
gmina jest partnerem. Projekt dotyczy cyklu szkoleń dla mieszkańców gminy. Powiedział, że Urząd 
Marszałkowski musi mieć potwierdzenie, że gmina uczestniczy w projekcie. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie.  Następnie poprosił przewodniczących 
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komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Przewodnicząca Komisji  Finansów i Budżetowej  – Ala Wierzbicka powiedziała,  że członkowie 
komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt tej uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 13 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / .  

Ad. 13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski odpowiedział na interpelację Radnego Wiesława Gajdowskiego 
w sprawie Związku Gmin Eko-Bart. Powiedział, ze związek jest w likwidacji. Termin likwidacji 
jest do końca maja. Dodał, że prawdopodobnie termin ten będzie przedłużony. Powiedział też, że 
ok. 3 tys wróci do naszej gminy. Ponadto – problem śmieci nie znikł. Istnieje koncepcja olsztyńska, 
jednakże nie wiadomo czy będzie realizowana. Zasygnalizował, że „problem śmieciowy” jest.  
 
Więcej interpelacji i zapytań radnych nie zgłoszono. 

Ad.  14.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  o  zgłaszanie  wolnych  wniosków  i 
informacji.      

Nie zgłoszono.     

Ad. 15. Wnioski mieszkańców. 

Sołtys Sołectwa Frączkowo – Leszek Puczkowski powiedział, że dużo wcześniej Rada zadbała o 
swoje wyposażenie. W dniu dzisiejszym podniesiono pensję Wójtowi. Poprosił o zadbanie także o 
sołtysów.  

Następnie głos zabrał Sołtys Sołectwa Suchawa – Józef Chwała. Zapytał co zrobiono w kierunku 
śmieci.  Zapytał  czy  są  jakieś  sankcje  gdy  ZGKiM  nie  wywiąże  się  ze  swoich  obowiązków. 
Powiedział,  ze teraz przez dwa miesiące nie wywożono śmieci.  Zapytał  też czy będą płacić za 
śmiecie, które zalegają.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski odpowiedział, że na dzisiejszej sesji przegłosowano uchwałę 
regulującą  odbiór  śmieci  i  opłaty  za  nie.  Uchwała  wejdzie  w  życie  za  ok.  1-1,5  miesiąca. 
Powiedział, że zaległe śmiecie będą usunięte. Uzasadnił,  że śmiecie nie były wywożone,  bo nie 
było odpowiedniego sprzętu. 

Wiceprzewodniczący  Wacław Nowicki  powiedział,  że  należałoby  zawierać  w  umowie  kwestie 
dotyczące zalegających śmieci.

8



Przewodniczący  rady  Gminy  –  Henryk  Nosek  powiedział,  że  umowy  na  odbiór  śmieci  sa 
standardowe.       
                            
Więcej wniosków nie zgłoszono.

Ad. 16. Sprawy różne.

Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Barcianach – Robert Majchrzak powiedział, że 26 maja o 
godz. 10.00 rozpoczyna się cykl imprez pn. Warmińsko – Mazurskie Święto Rodziny.  Serdecznie 
zaprosił wszystkich do udziału.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że 27 maja jest Dzień Samorządowca. W związku z 
tym świętem złożył życzenia Radny, sołtysom, pracownikom urzędu. Podziękował za włożony trud. 

Ad. 16. Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Gminy.

Następnie Przewodniczący Rady powiedział, że protokół z XVIII sesji Rady Gminy wyłożony były 
do wglądu pół godziny przed sesją. Zapytał czy są jakieś uwagi do treści protokołu. Radni uwag nie 
zgłosili.  W związku  z  czym  Przewodniczący  poddał  protokół  pod  głosowanie.  W głosowaniu 
jawnym protokół  został przyjęty 13 głosami za, głosów wstrzymujących i przeciw nie było. 

Ad. 16. Zakończenie obrad.    

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zakończył obrady 
XIX sesji Rady Gminy, dziękując wszystkim za udział.
                                                                           

Przewodniczący Rady Gminy

           Henryk Nosek
Protokolant: Emilia Żelichowska                                
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